
Stanovska organizacija UJU 
Poročila: 

+ PTUJSKO UČITELJSKO DRUŠTVO 
je zborovalo 21. junija v Ptuju. 

1. Situacijsko poročilo: Učiteljstva je v 
okraju 148, od teh je članov tukajšnjega dru* 
štva 135. Na zborovanju je bilo navzočih 57 
članov. 

Tovariš, ki bi bil moral podati situacij« 
sko poročilo je nenadoma zbolel. Tov. pred« 
sednik je omenil težko situacijo, v kateri je 
bilo poverjeništvo; sporočil je, da je ukinje« 
no disciplinsko postopanje proti tov. pover« 
jeniku Skulj u in uredniku Dimniku. Uveri 
navzoče, da je kljub vsem šikanam oblasti 
ostala borbenost poverjeništva kakoršna je 
bila. 

Letos se bosta vršili obe skupščini uči« 
teljstva v Sloveniji. Ker so na dnevnem redu 
državne skupščine tudi nova pravila, ki pred« 
videvajo centralizacijo Udruženja, je dolž« 
nost učiteljstva, da se skupščine v Mariboru 
udeleži kar najštevilneje, da manifestira za 
poverjeništva. 

Svoje poročilo zaključi z željo, da bodo 
v prihodnjem letu zborovanja boljše obiska« 
na kot so bila letos. 

2. Samoizobrazba: Sreski poverjenik za 
samoizobraževalne krožke, tov. Jančič z de« 
lom v krožkih ni bil kar nič zadovoljen ter je 
hotel odložiti svojo funkcijo. Ker pa ni prav, 
če pri prvih težkočah vržemo puško v ko« 
ruzo, se je dal tov. Jančič preprositi, da je 
obdržal svojo funkcijo, sklical takoj po zbo« 
rovanju sestanek voditeljev krožkov, da se 
določi smernice za delo v krožkih v prihod* 
njem poslovnem letu. 

3. Izvenšolsko delo in reforma šole: Obe 
poročili sta izostali, ker je bil za prvo točko 
poročevalec odsoten, drugi poročevalec je pa 
pozabil, da mora poročati. 

4 Proračun in volitve delegatov: Učitelj* 
stvo je po daljši debati soglasno sprejelo pro* 
račun za leto 1928./29. Mesečna članarina bo 
znašala za rednega člana 21 Din, za poročene 
pa 11 Din. 

Z vsemi glasovi proti dvema je bila tudi 
sprejeta lista kandidatov za s reško učiteljsko 
knjižnico. 

Volili so se 3 delegati in 3 namestniki za 
državno skupščino ter 2 delegata in 2 namest* 
nika za pokrajinsko skupščino. 

Poverjenika v srezu za Slov. Šolsko Ma* 
tico sta tov. Žolnir in Kajnik. 

5. Slučajnosti: Soglasno je bila sprejeta 
resolucija radi uvedbe jesenskih počitnic v 
mariborski oblasti. 

Tov. Jančič je pozival tovariše, da se v 
prihodnje čim češče obračajo s svojimi tež« 
njami na šolsko«upravni odsek v Mariboru, 
ki tvori vez med učiteljstvom in oblastmi. 

Tovarišica Kanclerjeva je predlagala, da 
bi odsek izposloval, da bi bili šolski otroci 
vsaj enkrat letno zdravniško pregledani. 

Debatiralo se je še o Izkazih in zamudah, 
nakar je tov. predsednik zaključil zborovanje 
želeč vsem prav vesele počitnice. 

+ KONJIŠKO UČITELJSKO DRU* 
ŠTVO je zborovalo dne 13. junija 1928 v Ko« 
njicah. 

I. Situacijsko poročilo: a) Število učitelj« 
stva v okraju 65; b) število članstva 64; c) 
število udeležencev pri zborovanju 46. 

Tovariš predsednik A. Berce poda kratko 
situacijsko poročilo. Za sresko knjiž. komi* 
sijo so predlagani sledeči člani: R. Podlogar, 
Jereb*Režabkova in J. Brglez. Predlog spre-« 
jet. Izpolnjene in zaprte glasovnice je oddati 
šolskim upraviteljem. 

II. Samoizobrazba: Tovariš Friedl poroča 
o delovanju krožkov in posebno o agilnosti 
Žičkega krožka. 

III. Šolska reforma: a) Ker tovariš I. Kaf« 
fou ni bil navzoč, odpade njegov referat »To« 
varištvo«. b) Tov. M. Pirnik poroča o »Šol« 
stvu v Rusiji«. Članstvo mu je prav z zani« 
manjem sledilo, ker se je predavatelj res po» 
trudil, da nam poda sliko šolskih razmer v 
največji slovanski državi, katero naj bi po« 
snemali. Tov. H. Schell pa je mnenja, da ne 
bo pri nas druge šole, dokler bodo socialne 
razmere v Sred. Evropi takšne, kot so sedaj. 

IV. Izvenšolsko delo: Pri raznih gospo« 
darskih ustanovah, kakor: čebelarskem, kme* 
tijskem društvu, živinorejskem odseku ter 
sadjarju se skupno udejstvuje 17 članov (3 
odborniki), pri telovadnih društvih in šol* 
skem odru skupno 18 članov. Vsega skupaj 
35 tovarišev(ic). 

V. Slučajnosti: a) Predlog predsednika, 
da se da tovarišema Dimniku in Skulju za* 
upnico, se soglasno sprejme, b) Tovariš Kržič 
predlaga za pokrajinsko skupščino: naj po* 
verjeništvo UJU zaprosi za primerne kredite 
za otvoritev obrtno«nadaljevalnih tečajev za 
učitelje, c) Tov. blagajničarka izraža želje 
glede denarnih prispevkov. Za sklad naj vsak 
član da 10 Din meseca septembra, č) Tovariš 
Schell pa predlaga, da šolski upravitelji čla« 
narino mesečno obvezno odtegujejo. Neiz« 
terljive zneske se naj črta, oziroma milostno 
odpusti. Vsi predlogi sprejeti. 

Debaterji k posameznim točkam so bili: 
Schell, Kržič, Brglez, Friedl. 

+ SKUPNO ZBOROVANJE SRESKIH 
UČIT. DRUŠTEV LAŠKO, BREŽICE-SEV. 
NIČA IN KRŠKO v Radečah dne 16. junija 
1928. 

Navzočih 183 članov, in sicer: Laško 84, 
Brežice*Sevnica 62, Krško 47. 

Zborovanje otvori tov. Vanič, predsed* 
nik krškega učiteljskega društva ter poda 
predsedstvo tov. Plavšaku Rob., ki pozdrav! 
vse navzoče člane, posebej še oba nadzornika 
srezov Brežice«Sevnica in Krško ter zastop« 
nika poverjeništva tov. Kobala. Izraža zado« 
voljstvo nad tako številno udeležbo. Zapis* 
nikarjem imenuje tov. Šuligoja. Nato preide 
na dnevni red, in sicer takoj na 2. točko, ker 
prva »o računstvu v osnovni šoli« odpade, 
radi zadržka ref. g. prof. Fr. Finka iz Mari* 
bora. 

Situacijsko poročilo v organizaciji. 
Tov Kobal razvije glavne smeri novega 

šolskega zakona. 
Propagira nadalje za čimvečji pristop v 

naše gospodarske ustanove in poroča o delu 
vseh novoustanovljenih odsekov pri organi* 
zaciji v tekočem poslovnem letu. 

Končno se dotakne zadeve Skulj*Ddmnik, 
po kateri se soglasno sklene resolucija, ki je 
objavljena posebe. 

Pri slučajnostih se po kratki debati med 
tov. Peterlinom, Kobalom -in Čopičem sprej* 
me resolucija tov. Peterlina glede skupščin 
UJU s pridržkom, da jo lahko poverjeništvo 
UJU v Ljubljani nekoliko omili (le beseda 
»evropski« ostane). 

Resolucija: Učiteljska društva Brežiško« 
sevniško, Krško in Laško včlanjena v UJU, 
zbrana na skupnem zborovanju dne 16. junija 
1928 v Radečah stavijo sledeči predlog glede 
glavnih skupščin UJU: 

1. Delegati, ki imajo edino pravico go* 
vora naj bodo ločeni od nedelegatov. 

2. Glasuje se samo pismeno po listkih. 
3. Vodstvo skupščine naj se poveri lju« 

dem, ki poznajo parlamentarni (evropski) po* 
stopek. Vse to z ozirom na negativne rezvrr« 
tate zadnjih glavnih skupščin v južnem delu 
države. 

-f- DOLNJELENDAVSKO UČITELJ* 
SKO DRUŠTVO je zborovalo 21. aprila 1928 
v Črenšovcih. 

Statistika: Od 71 včlanjenih je bilo na* 
vzočih 45. 

Situacijsko poročilo: Podal ga je tovariš 
predsednik. Omenil je med drugim tudi od* 
borovo sejo v Turnišču, na kateri so odbor* 
niki soglasno sklenili dati predlog tov. Kont* 
lerja o omejitvi svobode tiska v našem sta* 
novskem glasilu, ki je na zborovanju meseca 
marca v Dol. Lendavi prodrl, ponovno na 
glasovanje, Iker so ugotovili, da so glasovali 
zanj tovariši, ki niso člani. — Nato se je 
vnela debata radi članka v »Učit. Tovarišu« 
»Neznosne razmere v Prekmurju« in radi: 
obdolžitev proti nekaterim tovarišem, ki so 
se tikale nacionalnosti in so jih podali od* 
borniki na odborovi seji. V debato so posegli 
tov. Birsa, Horvat Izidor, Kontler, Pupis, Pe* 
ternel. Šinigoj. — O istinitosti podatkov v 
članku pa je navzoče prepričal pisec sam, 
tov. Hočevar. — Pri ponovnem glasovanju je 
predlog tov. Kontler j a propadel. — Sledilo je 
čitanje dopisov in poročilo o seji širjega so* 
sveta v Mariboru, katero je podala tov. Asta 
Šinigoj. — Blagajnik je podal poročilo o sta* 
nju blagajne ter ponovno pozval dolžnike, 
da poravnajo zaostanke. 

Reforma šole: Zgodovinski nastop je 
imela tov. Nina Šušteršičeva. — Tov. Kont* 
ler je primerjal knjigi Novakovo in Janči« 
čevo »Risanje«. 

Samoizobrazba: Delujeta črenšovski in 
lendavski krožek. O drugih, kot tudi o izven« 
šolskem delovanju ne dobiva referentinja 
vkljub opominom nobenih poročil. 


